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Razgovor sa Ivanom Jakovčićem , Županom Istarske županije

 

 

1. Koliko je pitanje zdravlja građana Istarske županije važno u svakodnevnom radu Vas
kao župana?

Od  prvih trenutaka dolaska na mjesto župana nastojao sam sagledati stanje u zdravstvu i brizi za
zdravlje naših ljudi u kontekstu skrbi koja postoji u obližnjim regijama, Europi pa i u svijetu. Stanje i
iskustva u dosezima pružanja zdravstvene zaštite vrhunskih institucija kao što su klinike u Izraelu,
Njemačkoj, Francuskoj, Austriji i Italiji stvarale su u meni želju da takve standarde stvorimo i u Istri.
Ono prvo čime sam se počeo okupirati je stvaranje kvalitetne bolnice i na tome i sada vrlo intenzivno
radim.

2.  Koliko  razlučujete  potrebu  rada  na  vrijednostima  javnog  zdravstva  u  odnosu  na
bolnički dio?

Kroz  četiri  godine mandata  vrlo  je  razvidan  i  odgovor  na  ovo  pitanje.  Kvalitetni  programi  javnoga
zdravstva između ostalog rezultat su njihovog, iz godine u godinu, sve većeg financijskog praćenja.
Javno zdravstvo doživljavam kroz izraženu potrebu i želju građana Istre. Stoga sam svesrdno podržao
dokumente  koje  smo  konsenzusom  i  donijeli    Županijsku  sliku  zdravlja,  Strateški  okvir  plana  za
zdravlje i Plan za zdravlje građana Istarske županije.

3. Koji su najvažniji javnozdravstveni problemi u Istarskoj županiji?

Ti  su  problemi  iskazani  u  Strateškom  okviru  plana  za  zdravlje:  bolesti  ovisnosti,  kardiovaskularne
bolesti, skrb o starim osobama, rak dojke i voda za piće.

4.  Istra  je  kvalitetno  pristupila  unapređenju  zdravlja  i  usvojila  Županijski  plan  za
zdravlje. Sličnim putem kreće  i većina županija u Hrvatskoj. Kakvu korist Vi kao župan
vidite  u  donošenju  ovog  plana  za  zdravlje  i  što  bi  poručili  županijama  i  županima  koji
ovakav dokument još nisu izradili?

Poručio  bih  svim  županima  u  Republici  Hrvatskoj  da  se  angažiraju  na  što  bržem  donošenju  ovog
dokumenta u svojim županijama jer svi mi znamo da jedino kvalitetan plan i njegova primjena mogu
donijeti promjene koje su bitne za zdravlje građana. Nema većeg zadovoljstva u čovjeku od onog da
je nešto učinio po pitanju zdravlja za sebe, a tek kada to učini za sve svoje građane… Posebno bih
naglasio  da  se  kod  rada  na  takvim  dokumentima  mora  koristiti  struku  javnog  zdravstva  kao  i
predstavnike civilnog društva.

5. Da li je potrebno održati pravo na preventivu i zdravlje za sve građane ili treba dozvoliti
razlikovanje po materijalnim mogućnostima?

Socijalna  prava  i  pravo  na  zdravstvenu  zaštitu  su  nešto  što  ne  možemo  dovoditi  u  relaciju  s
materijalnim mogućnostima građana. Kao župan, smatrajući potrebnim osigurati svim ženama pravo
na preventivnu mamografiju, kroz osiguranje sredstava u županijskom proračunu dao sam primjer
kolegama  županima  kao  i  istarskim  gradonačelnicima  i  načelnicima  kojim  načinom  i  doprinosom
skrbiti o zdravlju svojih građana i građanki.

6.  Zavod  za  javno  zdravstvo  jedna  je  od  zdravstvenih  ustanova  u  županijskom 
vlasništvu.  Molim  Vas,  opišite  suradnju  Vas  kao  župana  te  županijskih  odjela  s  ovom
ustanovom te ocijenite njenu važnost za zdravlje građana Istre.

Da,  to  je  jedina  preventivna  ustanova  koju  imamo  na  našem  području  i  u  našem  vlasništvu.
Svijestan  sam  vrijednosti  preventivnog  rada  u  relaciji  važnosti  liječenja.  Stoga  mislim  da  u
zajedništvu  županijskih  odjela  koji  neposredno  putem  programa  surađuju  s  tom  zdravstvenom
ustanovom  stvaramo  promjene  u  prostoru  vrlo  važne  za  zdravlje  građana.  Pa  da  samo  nabrojim



neke: briga o kvaliteti  zraka, mora, vode za piće, okoliša općenito, ovisnosti  i  skrb o kategorijama
naših građana gdje lokalna zajednica zbog malih financijskih sredstava nije u stanju participirati.

7. Istra je uključena u Europu kao jedna od regija. Vi ste, da nabrojimo samo neke Vaše
funkcije, ujedno i potpredsjednik Skupštine europskih regija te predsjednik privremenog
vijeća Jadranske euroregije. Bili ste i Ministar za europske integracije. Koliko su, prema
Vašoj procjeni,  zdravlje  i  javno zdravstvo važna pitanja u sklopu procesa pridruživanja
Hrvatske EU?

Hrvatska  mora  u  sklopu  sveobuhvatnih  prilagodbi  za  ulazak  u  Europsku  Uniju  učiniti  i  značajne
iskorake  iz područja zdravstva. Svjestan sam da je to  lakše reći nego učiniti, ali siguran sam da bi
istinska decentralizacija u zdravstvu bila korak naprijed.

8. Hrvatski časopis za  javno zdravstvo  je prvi  internet časopis u Hrvatskoj. On  je  i prvi
časopis  javnog zdravstva u Hrvatskoj nakon smrti Štampara.  Je  li  to korisno  i  želite ga
primati i biti suradnik?

Smatram  da  će  časopis  biti  od  velike  koristi  stručnjacima  u  javnom  zdravstvu  kao  i  mojim
suradnicima koji na vrijednostima zdravlja direktno rade. Također Istra i građani Istre su uvijek bili i
bit će otvoreni za razne oblike suradnje.

 


